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SLOVO NA ÚVOD 
 

 

 

Milí spoluobčané, 
 
 

obvyklý přehled informací začnu poněkud netypicky, a to dvěma 

„kostlivci ve skříni“. Obě kauzy jsou  ukázkou toho, že občané a po-

tažmo jejich zastupitelé míní, ale úřady mění... Zkrátka že některé zá-

měry se přes velké úsilí prostě nedaří (aspoň ne rychle) zrealizovat.  
 

► Prvním příkladem je přechod u sportovní haly. Na první pohled 

jednoduchá záležitost – přechod, který má zajistit bezpečnost zejména 

školních dětí, které musí při cestě na hodinu tělocviku překonávat 

frekventovanou Průhonickou ulici u výjezdu z ulice Šípkové. Projekt 

byl zpracován a předložen dotčeným orgánům k vyjádření. K našemu 

překvapení vydal Odbor územního plánování v Říčanech nesouhlasné 

stanovisko, neboť „náš záměr je z pohledu platného ÚP Čestlice ne-

přípustný“. V odůvodnění jsme se dozvěděli, že náš územní plán ne-

dovoluje umístění jakékoli stavby na břehu potoka. Ano, mluví se zde 

o bezejmenném potůčku ve škarpě podél rušné komunikace… Kontak-

toval jsem vedoucí odboru, která sice chápala naše důvody pro poříze-

ní přechodu (bezpečnost čestlických dětí), ale věta v územním plánu je 

z jejího pohledu jasná: NELZE. Jedinou možností je změna ÚP Čestli-

ce, kde bude explicitně formulována v přípustném funkčním využití 

možnost realizovat mostky a lávky přes vodní toky. – Nejenže je změ-

na územního plánu kvůli tak drobnému přemostění zcela absurdní, ale 

především by odsunula realizaci projektu minimálně o dva roky. Při-

čemž není jisté, že i potom nějaký úředník neobjeví jinou překážku. 

A děti zatím dál budou přebíhat komunikaci mezi auty … Ještě se ne-

vzdáváme a budeme pokračovat v jednáních. Tato kauza byla mimo-

chodem jedním z témat naší schůzky s náměstkem hejtmanky Ing. Ji-

řím Snížkem (více o setkání na str. 15).  
 

► Druhým kostlivcem ve skříni jsou světelné křižovatky na ulici 

Obchodní, které chceme modernizovat na tzv. chytré křižovatky. Pro-

běhla poptávka na zpracování projektu (cena se bude pohybovat kolem 
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půl milionu korun!). Ovšem zároveň se ukázalo, že křižovatky se vy-

značují spletitými vlastnickými vztahy a že zde nejsou zasmluvněna 

věcná břemena na umístění kabelů a sloupů na pozemcích, které nej-

sou v majetku obce. Nyní probíhají zdlouhavá jednání s jednotlivými 

vlastníky o uzavření věcných břemen, a teprve po vyřešení tohoto pro-

blému bude možné záměr projednat a začít na něm pracovat. 
 

Nyní se už raději věnujme projektům, z nichž sice žádný není bez pro-

blémů, ale  realizace probíhá, nebo v dohledné době proběhne: 
 

► Podařilo se postoupit v projektu areálu pro sport a volnočasové 

aktivity s pumptrackovou dráhou mezi Makrem a ulicí Polní, kde již 

máme podepsané smlouvy na realizaci hřiště s trampolínami a na wor-

koutové hřiště. Práce by měly být zahájeny ještě letos. S vybraným 

dodavatelem pumptrackové dráhy vzhledem k současným problémům 

s nedostatkem materiálů a hlavně lidských zdrojů podpis smlouvy ještě 

řešíme, ale tato část beztak nebude realizována v letošním roce. Oddá-

lení realizace se bohužel promítá i do cen jednotlivých zakázek. 
 

► Jak jsme vás již informovali, obec získala dotaci od MMR z pro-

gramu Obnova místních komunikací na rekonstrukci místní komu-

nikace K Dobřejovicům ve výši 1.702.918 Kč. Ve výběrovém řízení 

na dodavatele stavby zvítězila firma Asfaltservis s nabídkovou cenou 

2.416.553 Kč s DPH. Stavba již od 15. září probíhá, dle smlouvy musí 

být dokončena nejpozději do 15. listopadu. Do té doby budou pro 

vlastníky nemovitostí v této části obce platit určitá omezení. Po doho-

dě se stavbou jim bude příjezd k nemovitostem umožněn, s výjimkou 

dnů, kdy bude probíhat pokládka asfaltu, stabilizace podloží a případ-

né překopy pro dešťovou kanalizaci, což stavba vždy dopředu oznámí. 

Děkujeme za pochopení, platí zkrátka to, co jako řidiči čteme na ji-

ných silničních stavbách: Omlouváme se, musíme to opravit.  
 

► Dalším pokračujícím projektem je revitalizace sportovních kabin. 

Také zde jsme čelili značným problémům, museli jsme například zadat 

celkem tři posudky na statiku a provést úpravy v projektové dokumen-

taci. Ta byla rozeslána dotčeným orgánům k vyjádření, a zde jsme se 

zase museli vypořádat s požadavkem  hasičů, abychom na pozemku za 

sportovními kabinami téměř v celém rozsahu provedli zpevněnou ko-
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munikaci s točnou pro hasičské vozy pro případ zásahu; věc byla na-

konec vyřešena rozšířením vjezdu z ulice Říčanská o cca 1,1 m 

(z důvodu obousměrného příjezdu hasičské techniky k budově spor-

tovních kabin), vodorovným značením na komunikaci a dalšími drob-

nými úpravami, takže zbytečně nepříjdeme o pozemek, který je 

v územním plánu určen pro případný jiný záměr. Nyní čekáme na po-

slední vyjádření z ministerstva obrany, kde tento dokument leží na sto-

le odpovědného pracovníka již dva měsíce – po urgencích by mělo být 

vyjádření doručeno v řádu dní. Následně budou všechny požadavky 

zapracovány do projektové dokumentace a počátkem příštího měsíce ji 

projekční kancelář předloží na stavební úřad do Říčan s žádostí o vy-

dání stavebního povolení.  
 

A co závěrem? Proočkovanost v naší obci je vysoká (79 %), ale přesto 

je i nadále třeba chovat se zodpovědně, obezřetně a ohleduplně. Jen 

tak je naděje, že nás nebude čekat neradostný covidový podzim.  
 

A především vás chci pozvat k volbám, které proběhnou 8. a 9. říj-

na. Vím, že o každých volbách se říká, že jsou důležité, ale o těchto to 

platí dvojnásob. Rozhodujeme totiž nejen o našem životě v současnos-

ti a blízké budoucnosti, ale zejména o budoucnosti dalších generací. 

Martin Diviš, starosta  
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TÉMA DNE 
 

 

 

Demografická studie  
Prognóza vývoje počtu obyvatel a věkové struktury obyvatelstva  

obce Čestlice na období 2021–2050 
 

Řízení každého správního celku, tedy i řízení malé obce, by vždy mělo 

v předstihu promýšlet, plánovat a včas přijímat opatření, která by ved-

la k zajištění plynulého rozvoje. Dobré řízení, má‐li stát na racionál-

ních základech, musí vycházet z výsledků realistických a vědecky pod-

ložených prognóz. Proto si obec Čestlice, ostatně po vzoru mnoha 

dalších obcí, zadala demografickou studii  u odborníků z katedry de-

mografie a z katedry regionálního rozvoje Univerzity Karlovy. Násle-

dující text volně a ve zkrácené podobě shrnuje výsledky této studie. Je-

jí plné znění (včetně mnoha tabulek a grafů) vám bude k dispozici na 

webových stránkách obce.  
 

Předložená demografická studie si klade za cíl v základních obrysech 

zmapovat aktuální populační vývoj obce Čestlice. Nabízí prognostický 

odhad změn početního stavu a věkové struktury obyvatelstva obce 

v detailu, který umožní efektivní rozhodování místní samosprávy 

v rozsahu jejích kompetencí například v otázce potřebné kapacity 

předškolních a školních zařízení, zdravotnických zařízení a dalších, 

převážně sociálních a komunálních služeb, nezbytné technické in-

frastruktury, příjmů a výdajů veřejného rozpočtu apod. 
 

Analýza  je v případě obce Čestlice limitována nízkým početním sta-

vem obyvatelstva, proto je při analýze a prognózování dalšího vývoje 

široce aplikován princip analogie s údaji za populačně větší celky, tj. 

celé suburbánní zóny a částečně také okresu Praha‐východ, Středočes-

kého kraje a České republiky. Analýzu ztěžuje i fakt, že do kategorie 

obyvatelstvo jsou zahrnuti také migračně méně stabilní cizinci s poby-

tovým vízem nad 90 dnů (dlouhodobé vízum) nebo s povolením 

k dlouhodobému pobytu, přičemž na úrovni demografických událostí 

je nemožné tuto součást obyvatelstva odlišit od obyvatel s trvalým po-
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bytem. A konečně v obecném měřítku je třeba zmínit vliv pandemie 

Covid‐19, která již  podle prvních dostupných statistik významně 

ovlivnila jak úmrtnost, tak i migrační aktivitu v celé zemi. Vlivem 

pandemie se tak nacházíme v období dlouho nevídané neurčitosti 

dalšího populačního vývoje.  

 

Vstupní demografická informace 

Prahem prognózy se stal závěr roku 2020. Při sestavení demogra-

fické prognózy se standardně pracuje se čtyřmi ukazateli: porodností, 

úmrtností, imigrací a emigrací. V obci Čestlice, která podle územní 

velikosti (3,39 km2) i počtu obyvatel patří k malým samosprávným 

celkům, bylo k 31. prosinci 2020 dle údajů ČSÚ registrováno celkem 

704 obyvatel (českých občanů s trvalým pobytem a cizinců s povole-

ním k trvalému nebo dlouhodobému pobytu), z toho 356 (50,6 %) bylo 

mužů a 348 (49,4 %) žen. Za předcházejících deset let se tak obyvatel-

stvo Čestlic rozrostlo pouze  o 117 (19,9 %) osob. 
 

Specificky diverzifikovanému bytovému fondu odpovídá mladší vě-

ková struktura obyvatelstva. Jak z hlediska podílu dětí ve věku 0–14 

(19,0 %), tak osob ve věku 65 a více let (18,9 %), či z hlediska prů-

měrného věku (42,2 roku) se obyvatelstvo obce Čestlice řadí k de-

mograficky mladším populacím. 
 

S ohledem na zmíněné základní ukazatele nabízí studie několik zají-

mavých zjištění:  

 Porodnost v obci Čestlice byla po roce 2007 celkově nižší než 

v republice jako celku a zároveň nižší než v souboru suburbánních 

obcí. 

 Úmrtnost v Čestlicích odpovídá celkové úrovni a struktuře úmrt-

nosti obyvatel okresu Praha‐východ. Zajímavé jsou rozdíly v úmrt-

nosti na úrovni celé ČR, kdy mj. díky  lepšímu přístupu ke kvalitní 

zdravotní péči je u čestlických mužů průměrná délka života o 2,2 

a u žen o 1 rok vyšší než v republice jako celku.  

 Podíl migrace na celkové reprodukci v období 2001–2020 byl 

v případě Čestlic bezmála padesátinásobný v porovnání s přiroze-

nou obměnou populace. Rozsah migračních procesů, přistěhování 

a vystěhování, je však v případě Čestlic velmi nestabilní v čase. 
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Základní výsledky prognózy 

Prognóza vývoje obyvatelstva obce Čestlice pracovala s variantními 

představami o budoucí bytové výstavbě, tak jak je dodal zadavatel 

prognózy (obec Čestlice). Byly tak vytvořeny tři varianty budoucího 

vývoje: střední, vysoká a nízká, přičemž střední varianta představu-

je nejpravděpodobnější trajektorii sledovaného vývoje. 
 

V případě obce Čestlice je určující především bytová výstavba (za-

počatá, plánovaná či uvažovaná v rámci platného územního plánu). Ta 

má přímý vliv na stěhování do obce a kromě zvýšené migrační výmě-

ny povede také k růstu počtů narozených dětí. Zde je třeba pozname-

nat, že Čestlice se vyznačují velmi atraktivní dopravní polohou ve 

vztahu k metropoli. Kromě toho mají k dispozici rozsáhlé rozvojové 

plochy pro novou bytovou výstavbu (dle platného ÚP je celková plo-

cha využitelná pro novou bytovou výstavbu 405.627 tis. m2).  
 

Počet obyvatel obce Čestlice s jistotou dále poroste a dynamika to-

hoto růstu by měla být výrazně vyšší, než byla v uplynulých dvaceti 

letech. Především prognóza pro příštích 10 let (do roku 2030) předpo-

kládá dynamický nárůst, zatímco v horizontu počátku roku 2050 lze 

očekávat populační růst poněkud méně dynamický: 

 nízká varianta (zhruba 75 % zamýšlené bytové výstavby)  

- do roku 2030 nárůst cca na 1,3 tis. obyvatel  

- do roku 2050 nárůst cca na 1,8 tis. obyvatel 

 střední varianta (zhruba 85 % zamýšlené bytové výstavby) 
- do roku 2030 nárůst cca na 1,5 tis. obyvatel  

- do roku 2050 nárůst cca na 2,3 tis. obyvatel  

 vysoká varianta (plná realizace plánů bytové výstavby) 

- do roku 2030 nárůst cca na 1,7 tis. obyvatel 

- do roku 2050 nárůst cca na 2,8 tis. obyvatel 
 

Mnoho zajímavých informací o věkové struktuře obyvatelstva a jejích 

proměnách v čase (podílu dětí a adolescentů, obyvatel v produktivním 

věku a seniorů) přináší kapitola Vývoj vybraných věkových kategorií. 

Pro nás jsou podstatné odhady využitelné při rozhodování o kapaci-

tě předškolních a školních zařízení spravovaných obcí Čestlice. Zde 

odhady pro následující dekádu hovoří o poměrně dramatickém ná-
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růstu – např. u předškolních dětí ve věku 3–5 let na úrovni 3,5násobku, 

a podobný nárůst se předpokládá i u dalších věkových skupin 0-19 let. 

V případě obce Čestlice se bude jednat o změnu zásadní. Lze reálně 

očekávat, že nejpozději do dvaceti let bude poptávka po základním 

vzdělání zhruba trojnásobná v porovnání se současnou poptávkou.  
  
Závěrem je třeba poznamenat, že prognostické závěry jsou specific-

kým druhem kvalifikovaných odhadů. Jako takové mají pravděpodob-

nostní charakter a jsou tedy zatíženy větší či menší mírou neurčitosti, 

přičemž spolehlivost výsledků výrazně klesá se vzdalujícím se časo-

vým horizontem.  

zkrácenou informaci zpracovala redakce 
 

 

 

 

     Nová technologie  

       při svozu směsného odpadu 
 
Začátkem letošního roku vstoupil v platnost nový zákon o odpadech 

č. 541/2020 Sb., který směřuje zejména ke snížení množství komunál-

ních odpadů a minimalizaci jejich skládkování. Tento zákon má vý-

znamný vliv na odpadové hospodářství obcí. Jedním z cílů zákona je 

zvýšit do roku 2025 úroveň recyklace komunálních odpadů nejméně 

na 55 % celkové hmotnosti komunálních odpadů a do roku 2035 nej-

méně na 65 %.  
 

Pokud mají obce naplnit parametry zákona, musejí znát podrobná data 

množství odpadů ve své obci. Proto svozová společnost AVE Pražské 

komunální služby, a.s. ve spolupráci s obcí Čestlice připravila pilotní 

projekt vážení odpadu přímo při jeho svozu. Za tímto účelem byla 

obcí aktualizována pasportizace nádob na komunální směsný odpad.  
 

Projekt vážení odpadu bude rozdělen do tří fází:  

1. Dodání nových plastových nádob (popelnic) osazených čipy 

s identifikací adresy svozu, které zůstanou v majetku AVE. Tato 

fáze projektu bude probíhat v průběhu října a listopadu a občané 
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budou o dodání nádoby pro svoji nemovitost s předstihem infor-

mováni.  

2. Do konce roku (v průběhu listopadu a prosince) bude ze strany 

AVE probíhat zkušební provoz, tj. finální ladění pasportizace 

a kontrola funkčnosti systému vážení odpadu při výsypu nádoby do 

svozového vozidla (ověření správnosti vážení a snímaných dat).  

3. Zahájení standardního provozu s výstupy z informačního sys-

tému se předpokládá od 1. ledna 2022. 
 

Po přidělení nové popelnice proběhne krátké překlenovací období 

(přibližně v řádu dvou týdnů), kdy budou vyváženy oba druhy ná-

dob, tj. jak původní, tak nově dodané s čipem – podle toho, kterou 

nádobu občané naplní a připraví ke svozu. Staré nádoby bez čipu, 

které jsou v majetku občanů, přestanou být po tomto překlenovacím 

období vyváženy. Mohou být využity např. jako nádoba na zahradě. 

Občané, kteří o staré popelnice nebudou mít zájem, je na vyzvání obce 

připraví před dům ke svozu, který bude zajišťovat obec a následně se 

společnost AVE postará o jejich likvidaci s využitím plastu k recykla-

ci. Likvidace nádoby proběhne bez finanční náhrady.  

Dagmar Bočková, 

vedoucí obchodního oddělení svozové společnosti AVE  
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Pomoc Moravě  
 
 

Vlna solidarity, která se zdvihla 

v červnu na pomoc obcím postiženým 

tornádem, byla ohromující a ukázala 

míru sounáležitosti mezi lidmi v naší 

zemi i mezi samosprávami samými 

(obcemi i kraji). Také zastupitelstvo obce Čestlice se okamžitě 

a bez váhání rozhodlo finančně pomoci a hledalo nejbezpečnější 

cestu. Tu nabídlo Sdružení místních samospráv, které velmi flexi-

bilně a precizně připravilo program přímé pomoci dle hesla: obec 

pomáhá obci. 
 

SMS ČR zřídilo bezprostředně po katastrofě deset transparentních 

účtů u České spořitelny, každý pro konkrétní obec zasaženou touto 

přírodní katastrofou ohromujícího rozsahu. Desátý nepojmenovaný 

účet byl určen pro pomoc samosprávám, které nebyly tak mediálně 

vidět, ale byly rovněž vystaveny nenadálé pohromě; částka z tohoto 

účtu bude rozdělena s ohledem na místní znalost. (SMS ČR zvažu-

je, že tento nepojmenovaný účet bude zřízen jako trvalý a bude 

sloužit k rychlé pomoci v budoucnu, s cílem být lépe připraveni na 

krize, k nimž s ohledem na zjevné klimatické změny bude bohužel 

docházet častěji.) Výhodou účtů v programu SMS je, že zasažené 

obce po 31. 8. dostaly 100 % darovaných peněz od solidárních obcí 

a mohou samy rozhodnout, jak je využijí. Navíc tyto obce nebyly 

vystaveny náročné administrativě, která je spojena s příjmy z roz-

manitých veřejných sbírek a darů –  všechny příspěvky z tohoto 

programu, zaslané na jejich účet, nabyly jediným podpisem. Tyto 

účty jsou transparentní a lze na nich vidět, kolik která obec od ji-

ných solidárními obcí získala. 
 

Z našeho pohledu bylo třeba rozhodnout pouze dvě věci: které či 

kterým obcím příspěvek zaslat a v jaké výši. Ale i zde byla shoda 
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rychlá: Jelikož bylo nemožné posoudit, která obec utrpěla tornádem 

víc a která míň, rozhodli jsme se zaslat na všech deset účtů vždy 

stejnou částku 50.000 Kč. Doufejme, že darované peníze pomohou 

zdevastovaným obcím k obnově, že se podobná přírodní katastrofa 

nebude, alespoň v české kotlině, opakovat, a že solidarita s těmi, 

kteří se ocitnou v nouzi, nám zůstane vlastní. 

za ZO Čestlice Ivana Nováková, zastupitelka 

 

 
 

 

CO BY VÁS MOHLO ZAJÍMAT 
 

Stavební úpravy školní jídelny ZŠ Čestlice  
 

Postupným rozšířením základní školy o druhý stupeň došlo k navýšení 

požadavků na počet vydávaných obědů ve školní jídelně. Dosavadní 

kapacita míst k sezení už nedovolovala obsloužení všech strávníků bě-

hem polední přestávky. Hendikepem stávající jídelny bylo také namá-

havé přenášení hotových jídel, připravovaných v kuchyni MŠ Čestlice. 

Paní kuchařky musely jídla ručně přenášet z přepravního vozidla přes 

školní dvůr schodištěm do suterénu, do prostoru výdeje. – Zastupitelé 

obce zvažovali několik variant na zvýšení kapacity školní jídelny. Na-

konec bylo rozhodnuto kompletně revitalizovat prostory v suterénu 

školní budovy včetně těch nevyužitých a opatřit je přístupem přímo ze 

školního dvora, a to jednak novým schodištěm pro personál a jednak 

zvedací plošinou pro termoporty s jídlem.  
 

Pro zkrácení přístupové trasy s termoporty do výdeje byl navržen nový 

výtah při fasádě objektu, ústící do zázemí výdejny. Gastroprovoz v zá-

zemí obsahuje příjmový prostor s úsekem mytí použitých termoportů 

a úsek čisté přípravy, výdejní prostor, umývárnu stolního nádobí, soci-

ální zázemí pro zaměstnance a vlastní jídelní prostor. Součástí nových 

úprav je i změkčování vody pro mytí nádobí a lapač tuků z odpadní 

vody. 
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Projekt architekta Fučíka a projektanta Třísky vyřešil nejen dispoziční 

uspořádání výdeje dovážených pokrmů včetně příslušného zázemí, ale 

obsahuje i potřebné množství komponentů pro plnohodnotný výdej po-

ledních jídel. Došlo k celkovému navýšení počtu míst k sezení u stolů 

o 24, nabídka nápojů je řešena samostatně ve středu jídelny, příjem 

použitého nádobí probíhá příjmovým oknem.  
 

 

 Předtím…  

     … a nyní  

 
 

Cílem dispozičního řešení bylo zajištění ekonomického, hygienicky  

nezávadného a moderního provozu pro výdej dovážených pokrmů. By-

lo navrženo podle moderních poznatků gastronomie a vyhovuje jak 
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hygienickým, tak i bezpečnostním předpisům stanoveným pro tento 

druh gastroprovozu. Uspořádáním  technologického  vybavení  se po-

dařilo zajistit plynulý průběh a návaznost pracovních postupů v jednot-

livých pracovních úsecích, vzájemné pracovní napojení, úspornost, 

dodržování hygieny práce a vyloučení křížení čistého a nečistého pro-

vozu.  
 

Ve výběrovém řízení na zhotovitele stavební části zakázky byla vy-

brána pražská divize společnosti Domistav CZ, a. s. z Hradce Králové, 

která už v minulosti prováděla v naší obci přestavbu bývalé budovy 

obecního úřadu č. p. 17 na zdravotní středisko. Jako dodavatel techno-

logie byla v samostatném výběrovém řízení vybrána společnost Gama 

Holding Praha, a. s. z Jesenice u Prahy. 
 

Původní smluvní termín ukončení 15. 8. 2021 musel být z důvodu do-

dacích lhůt bezpečnostních dveří a zvedací plošiny a některých sta-

vebních materiálů prodloužen dodatkem smlouvy o dílo až do 31. 8. 
 

Jak už bývá u přestaveb stoletých budov obvyklé, na některé kompli-

kace se narazí až po odhalení původních konstrukcí. To se nevyhnulo 

ani rekonstrukci suterénu čestlické školy (postavené roku 1900) – na-

příklad po vybourání prostupů se uprostřed budoucích dveří objevilo 

funkční litinové odpadní potrubí, při osazování lapače tuků bylo odha-

leno napojení okapního svodu do splaškové kanalizace atd. I vinou 

těchto „objevů“ se nestihl ani posunutý termín dokončení na poslední 

den prázdnin. Školákům, jejich rodičům i učitelům a zaměstnancům 

školy se za ne zcela komfortní začátek školy omlouváme. Naštěstí 

termín kolaudace 9. září byl dodržen, stavba byla schválena k provozu 

bez závad a od pondělí 13. září už školáci obědvají v nových prosto-

rách školní jídelny. Tak ať jim chutná! 
 

Stavební ruch na školním dvoře však bude ještě nejméně dalších pět až 

šest týdnů pokračovat. Jakmile společnost Domistav vyklidí staveniště, 

nastoupí koncem září společnost DePa, spol. s r.o., která bude zhotovi-

telem zakázky na přepojení dešťových svodů ze školních střech do 

dešťové kanalizace v ulici Na Návsi. Poté bude školní dvůr nově vy-

dlážděn a opatřen novými automatickými vraty a brankou do Malé 

uličky.  
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Zájemci, kteří si chtějí rekonstruovanou školní jídelnu prohlédnout, 

mohou využít Den otevřených dveří – 11. listopadu od 17.00 do 

18.30 hod.  
zpracoval Zdeněk Kysela (včetně fotografií) 

 

 

 

Návštěva náměstka hejtmanky J. Snížka 

v Čestlicích  
 

Naše obec v bezprostřední 

blízkosti Prahy se zpravidla 

netěší velkému zájmu poli-

tické reprezentace Středo-

českého kraje. Možná se 

však v tomto ohledu blýská 

na lepší časy, neboť naše 

pozvání na setkání se zastu-

piteli přijal náměstek hej-

tmanky pro regionální 

rozvoj a územní plánování 

Ing. Bc. Jiří Snížek (Pirá-

ti).  
 

Zevrubně jsme pana náměstka seznámili s problémy a strastmi, který-

mi nevelká obec s velkou komerční zónou, u dálnice a v sousedství 

hlavního města trpí. Diskuse se točila zejména okolo problematiky 

územního plánu, jehož komplikované změny (v některých případech 

následované soudy) jsou pro nás obzvláště palčivou otázkou. Považo-

vali jsme za důležité představit panu náměstkovi, jak naše obec na-

vzdory malému aparátu těmto tlakům čelí, a seznámit jej také 

s rozhodnutím Ústavního soudu, o kterém jsme psali v minulých čís-

lech Čestlického občasníku. Jiří Snížek velmi ocenil fakt, že na rozdíl 

od jiných obcí v pásu kolem Prahy jsme dobře připraveni na nárůst 

počtu obyvatel, např. by nám v blízké budoucnosti neměl hrozit nedo-

statek míst ve škole. 

Matouš Vanča, zastupitel 
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 Jak se Čestlice zelenají 
 
 

 

 

Doba covidová nás v mnohém omezila, ale dala nám jedinečnou příle-

žitost lépe poznat své okolí a ocenit výhody bydlení v obci. Možná by 

vás mohlo zajímat, že pokud projdete všechny čestlické ulice, nachodí-

te kolem deseti kilometrů. A když k tomu přidáte zelené stezky na na-

šem katastru, nachodíte ještě asi o šest kilometrů víc. 
 

Letošní léto bylo k našim zahrádkám a k zeleni vůbec vstřícnější a dí-

ky častému dešti se vybarvila i obec. Seznamte se důkladněji s tím, jak 

obec o zeleň pečuje, a s těmi, kteří se o to všechno starají. 
 

O obecní komunikace a chodníky, plochy travních porostů (v řádu ně-

kolika stovek m2), kilometry stezek na čestlickém katastru a také 

o technické zázemí se starají naši dva techničtí pracovníci, Josef Vik 

a Jaroslav Diviš. V sezoně přijímáme na výpomoc brigádníky, letos 

byla posila místní – pan Stanislav Popelka st. Naše technické pracov-

níky vídáte za volantem čisticího stroje, mobilních sekaček nebo trak-

tůrku, protože pečují nejen o údržbu zeleně, ale rovněž se starají 

o úklid obce (včetně věčného nepořádku kolem nádob na tříděný od-

pad), zajišťují odvoz odpadků z košů, doplňují pytlíky na psí exkre-

menty, štěpkují atd.... zkrátka dělají, co je právě třeba. Dodejme, že 

v obci včetně komerční zóny je celkem 36 ulic, 30 odpadkových košů 

a jedna popelnice na směsný odpad (u altánu na cyklostezce). Proto se 

každý, kdo udržuje v obci pořádek a čistotu, počítá! 
 

O okrasnou část obce se od roku 2019 starají dva zahradníci, Jitka 

Žmuranová a Michal Popelka. Podle potřeby udržují pod kontrolou 

obecní zeleň a starají se o úpravu hřbitova, kde pravidelně sekají trávu. 

Kolem hřbitova došlo v loňském roce k pracím většího rozsahu. 

Z bezpečnostních důvodů a kvůli prosvětlení byly zcela odstraněny 

trnky, které lemovaly cestičku z Polní. Nahradili jsme je novou výsad-

bou keřů, různě kvetoucích a dorůstajících různé výšky s cílem plochu 

kolem cestičky opticky rozšířit a do zeleně doplnit barvy. Na jaře le-
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tošního roku zahradníci dokončili prořez plochy za hřbitovem smě-

rem k Bauhausu, kde byla většina keřů proschlá. Uvidíme, jak se na ja-

ře prostor zazelená, a případně budeme řešit dosadbu. Místo, které ur-

čitě stojí za návštěvu, je parčík na konci ulice K Dobřejovicům, kde 

výsadba (mimochodem dle návrhu Ing. Kiesenbauera, vedoucího Den-

drologické zahrady) dnes již tvoří pestrobarevnou bariéru mezi zónou 

a rodinnými domky. Po dvou letech péče máme rovněž krásně uprave-

ná obecní prostranství, ať už jde o zelená prostranství na návsi, 

u kašny nebo u obecního úřadu. Kromě údržby veškeré zeleně je dí-

lem našich externích zahradníků i výsadba nová. V ulici Okružní, kde 

stromy napadené houbovou chorobou musely být vykáceny, byly 

v loňském roce po ročním odpočinku půdy vysazeny nové stromy. 

K další výsadbě stromů došlo u strouhy za mateřskou školkou 
a byly doplněny stromky do míst, kde se původní neujaly. Letos jsme 

rozjasnili tvář obce i barevnými květinami – na návsi za památní-

kem byl záhon dosázen a od jara zde stále něco kvete, cíp před památ-

níkem jsme oživili kvetoucími květináči, vznikl květinový pás před 

školou a záhon před Čestlickou restaurací, rozkvetl i záhon u obecního 

úřadu. V tomto trendu chceme pokračovat a máme připraven seznam 

nápadů, co lze vylepšit a kam se v péči o zeleň rozvíjet (například 

chceme doplnit naše stezky dalšími naučnými prvky). Pokud máte i vy 

nějaký nápad, sem s ním! 
 

V letošním roce jsme pokračovali v záchraně jasanů na dětském 

hřišti v Jasanové ulici a na hřbitově. Pod dohledem Ing. Josefa Mer-

telíka, CSc. z výzkumného ústavu v Průhonicích byla na jaře provede-

na ochrana stromů postřikem pro stimulaci obrostu a zálivkou pro 

zlepšení funkce kořenové soustavy. Ke kmenům byly připevněny la-

páky z mladých jasanů, aby se při náletu co nejvíce škůdců zachytilo 

v  mladém dřevě a aby dál neničili starší strom. Po kontrole pana Mer-

telíka jsme lapáky nahradili novými, protože první návnady už škůdci 

zaplnili. Začátkem srpna byl dokončen prořez těchto stromů pod vede-

ním Petra Šebesty a jeho kolegů stromolezců, kteří odlehčování korun 

stromů zahájili už v loňském roce a nutno říci, že přes náročnost zása-

hu u stromů na hřbitově nedošlo k poškození žádného z hrobů. 

V příštím roce se uvidí, jak je naše snaha o záchranu těchto velikánů 

úspěšná. 
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Poslední velkou akcí letošního roku bylo odborné posouzení a prořez 

stromů na návsi a v ulici Lipová. Práce se ujala firma certifikované-

ho evropského arboristy Ondřeje Mourka (Stromourek, s.r.o.). V první 

fázi, která proběhla v první polovině září, prošlo úpravou 66 vzrost-

lých stromů. Mnozí z vás práci arboristů v korunách stromů zazname-

nali, stejně jako hromady větví, které se pod stromy kupily (a které 

rychle mizely díky našemu výkonnému štěpkovači a výkonným tech-

nickým pracovníkům ). Koncem září bude práce v této části obce 

dokončena, postupně však bude posouzen stav a provedeno ošetření i 

dalších stromů v obci tak, abychom na žádný nezapomněli. 
 

Věřím, že pozitivní „zelené“ změny v obci jsou vidět a těším se na se-

tkávání s vámi nejen při procházkách s našimi pejsky, ale i na všech 

společných akcích a setkáních.            

Jana Zemanová, místostarostka  
 

 

 

Práce ve výškách je arboristův 

denní chleba. Minimálně pozoro-

vání stromolezce při práci je ad-

renalinový sport. Tento byl občas 

viděn takřka hlavou dolů… 
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Potřebujete sociální pomoc? 

V rámci regionu za vámi přijedeme domů! 
 

Pracovnice MAS Říčansko můžete potkat 

nejen v kancelářích, ale také v terénu. Pra-

videlně jezdíme po regionu a navštěvujeme 

naše klienty u nich doma. Nejčastěji řešíme 

dluhové poradenství, sociální služby, psy-

choterapeutické a podpůrné rozhovory lidí, 

kteří se cítí osamělí, nebo řeší jiné obtíže 

spojené se zdravotními problémy či sociál-

ními otázkami. 
 

V případě, že se ve svém životě potýkáte s nějakou obtížnou životní si-

tuací, uvítali byste sociální pomoc, nebo vám alespoň pomůže svou si-

tuaci s někým anonymně a profesionálně probrat, dejte nám vědět. 
 

Věnujeme se také rodinám s dětmi se zdravotním postižením. Pro tyto 

rodiče pořádáme pravidelně každou poslední středu v měsíci tzv. rodi-

čovskou skupinu ve Svojeticích. Zde nebízíme otevřený a bezpečný 

prostor pro sdílení všech radostí, mnohdy však spíše strastí rodičů, je-

jichž život ovlivňuje péče o dítě se zdravotním handicapem. Srdečně 

Vás zveme na naše pravidelná setkání, která se budou do konce 

roku konat 29. září, 27. října a 24. listopadu. Svou účast předem 

nahlaste na níže uvedených kontaktech. Navštivte naše webové 

stránky mas.ricansko.eu nebo pište na socialni.planovani@ricansko.eu, 

popřípadě volejte na tel. 725 369 985 nebo 774 780 543. 
 

Všechny tyto naše aktivity jsou realizovány v rámci projektu podpoře-

ného z Evropských fondů Realizace sociální práce na obcích v regionu 

MAS Říčansko. 

Mgr. Veronika Vítkovská, 

manažerka projektu Realizace sociální práce na obcích 
 

mailto:socialni.planovani@ricansko.eu
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ZPRÁVY ZE ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE 
 

Zápisy ze zasedání zastupitelstva obce v úplném znění naleznete na 

www.cestlice-obec.cz. 
 

 

Ze zasedání ZO Čestlice  

dne 23. června 2021 
 

Přítomni: Diviš Martin, Dobiáš Bohdan, Dvořák Aleš, Nováková Iva-

na, Síleš Petr (příchod 18.25 hod.), Šaššák Jan, Vanča Matouš, Zema-

nová Jana 

http://www.cestlice-obec.cz/
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Neomluveni: Mrzena Přemysl 

Ověřovatelé zápisu: Dobiáš Bohdan, Vanča Matouš 
 

Finance a majetek 

 ZO vzalo na vědomí finanční zprávu 5/2020 – přednesl starosta 

M. Diviš.  

 ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2021. Hlasováno: pro 8, 

proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene (služebnosti) 

na uložení kabelového vedení VN 22kV pro ČEZ Distribuce, a.s., 

na pozemku p. č. 491 v k. ú. Čestlice, za úplatu ve výši 5.682 Kč 

bez DPH. Hlasováno: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje závěrečný účet obce Čestlice za rok 2020 a vyja-

dřuje souhlas s celoročním hospodařením, a to bez výhrad. Hlaso-

váno: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje účetní závěrku obce Čestlice sestavenou k 31. 12. 

2020 včetně výsledku hospodaření. Hlasováno: pro 8, proti 0, zdr-

žel se 0 

 ZO schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace ZŠ a MŠ 

Čestlice sestavenou k 31. 12. 2020 a souhlasí s návrhem převodu 

výsledku hospodaření ve výši 174.688,83 Kč do rezervního fondu. 

Hlasováno: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje příspěvek pro DFS Vonička na účast na tanečním 

soustředění v Milevsku ve výši 10.000 Kč. Hlasováno: pro 8, proti 

0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje smlouvu s obcí Dobřejovice o poskytnutí finanční-

ho příspěvku ve výši 3.500 Kč za jednoho žáka na neinvestiční 

výdaje související s provozem ZŠ a MŠ Čestlice. Hlasováno: pro 8, 

proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje návrh ředitele MŠ a ZŠ Čestlice na čerpání financí 

z rezervního fondu ve výši 250.000 Kč na vybavení nově rekon-

struované školní jídelny, případně učeben. Hlasováno: pro 8, proti 

0, zdržel se 0 
 

Diskuze 

 příprava na setkání s občany 
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Ze zasedání ZO Čestlice  

dne 4. srpna 2021 

 

Přítomni: Diviš Martin, Dobiáš Bohdan, Dvořák Aleš, Nováková Iva-

na, Vanča Matouš, Zemanová Jana 

Omluveni: Síleš Petr, Šaššák Jan, 

Neomluveni: Mrzena Přemysl 

Ověřovatelé zápisu: Dvořák Aleš, Nováková Ivana 
 

Finance a majetek 

 ZO schvaluje na doporučení výběrové komise přidělení zakázky 

malého rozsahu s názvem „Rekonstrukce místní komunikace v 

obci Čestlice“ firmě Asfaltservis, s.r.o, za nabídkovou cenu 

1.997.151 bez DPH. Hlasováno: pro 6, proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje uzavření příkazní smlouvy mezi obcí a společností 

CCE Project s.r.o. na technický dozor stavebníka na akci „Rekon-

strukce místní komunikace v obci Čestlice“ za částku 44.400 Kč 

bez DPH. Hlasováno: pro 6, proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje cenovou nabídku společnosti DePa, s.r.o. na úpravy 

dvorní části u ZŠ za cenu 346.629 bez DPH. Hlasováno: pro 6, 

proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje poskytnutí daru pro obce postižené tornádem 

v celkové výši 500.000 Kč (á 50.000 Kč na každý z 10 transparent-

ních účtů zřízených Sdružením místních samospráv). Hlasováno: 

pro 6, proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2021 vzhledem k rozhod-

nutí poskytnout finanční dar obcím zasaženým tornádem. Hlasová-

no: pro 6, proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje prodloužení smlouvy o dílo s dodavatelem stavby 

„Úprava výdejny jídel v ZŠ Čestlice“ firmou Domistav CZ, a.s., 

s ohledem na změnu rozsahu prací a změnu v termínech dodávek 

materiálu. Hlasováno: pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 

Diskuze 

 Zastupitel M. Vanča informoval o schůzi kontrolního výboru 18. 8. 

2021 
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Ze zasedání ZO Čestlice  

dne 25. srpna 2021 
 

Přítomni: Diviš Martin, Dobiáš Bohdan, Dvořák Aleš, Nováková Iva-

na, Síleš Petr, Šaššák Jan, Vanča Matouš, Zemanová Jana 

Neomluveni: Mrzena Přemysl 

Ověřovatelé zápisu: Síleš Petr, Šaššák Jan 
 

Finance a majetek 

 ZO vzalo na vědomí finanční zprávu 6/2021 – přednesl starosta 

M. Diviš. 

 ZO schvaluje smlouvu s obcí Herink o poskytnutí finančního 

příspěvku ve výši 3.500 Kč za jednoho žáka na neinvestiční vý-

daje související s provozem ZŠ a MŠ Čestlice. Hlasováno: pro 8, 

proti 0, zdržel se 0 

 ZO bere na vědomí zprávu kontrolního výboru za období 01–

06/2021 – přednesl M. Vanča. 

 ZO schvaluje pracovní pozice obce: účetní, referent státní správy 

a samosprávy, administrativní a spisový pracovník, investiční refe-

rent, knihovník obecní knihovny, správce sportovní haly, 3x pra-

covník údržby obce, pracovník na úklid nemovitostí v majetku ob-

ce – vše bez dopadu na schválený rozpočet obce. Hlasováno: pro 8, 

proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje na doporučení výběrové komise přidělení zakázky 

malého rozsahu s názvem „Sportovní areál Čestlice - Zemní práce, 

pumptrack a povrchy“ firmě Dirty Parks s.r.o, za nabídkovou cenu 

3.690.836,46 Kč bez DPH. Hlasováno: pro 7, proti 0, zdržel se 1 

(pí Zemanová) 

 ZO schvaluje na doporučení výběrové komise přidělení zakázky 

malého rozsahu s názvem „Sportovní areál Čestlice – Workoutvé 

hřiště“ firmě Clean4you s.r.o, za nabídkovou cenu 568.999,60 Kč 

bez DPH. Hlasováno: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje na doporučení výběrové komise přidělení zakázky 

malého rozsahu s názvem „Sportovní areál Čestlice – Herní plo-

cha s trampolínami“ firmě 4soft, s.r.o, za nabídkovou cenu 

336.011,15 Kč bez DPH. Hlasováno: pro 8, proti 0, zdržel se 0 
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 ZO souhlasí se zpracováním změn dle změnového listu č. 1 

k projektu „Úprava výdejny jídel v ZŠ Čestlice“ (vzhledem k aktu-

ální situaci ve stavebnictví) a s navýšením ceny o 112.586,40 Kč 

bez DPH. Hlasováno: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 ZO schvaluje prodloužení smlouvy o dílo k projektu „Úprava vý-

dejny jídel v ZŠ Čestlice“ s dodavatelem Gama Holding Praha a. s. 

do 31. 8. 2021 z důvodu nepřipravenosti stavby pro instalaci zaří-

zení. Hlasováno: pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 ZO bere na vědomí zprávu finančního výboru za období 01–

06/2021. 
 

Diskuze 

 ZO bylo informováno o navýšení nákladů o 23.493,86 Kč na wifi 

v ZŠ. 
 Údržba stromů v oblasti návsi a ulice Lipová (od 30. 8. 2021). 

 

 

 
 

 

CO SE V OBCI DĚJE 
 

Hodiny na věži kostela 

sv. Prokopa 
 

Zatímco historie zvonů čestlického kostela sv. Prokopa je dobře zdo-

kumentována a dočtete se o ní například v knize Čestlice v dějinách 

i v současnosti (k zakoupení na obecním úřadě) nebo v brožuře Cír-

kevní památky v obci Čestlice (zdarma tamtéž), hodiny na kostelní věži 

jsou brány jako samozřejmost. Jejich ručičky celé roky trpělivě opisují 

kružnice a sdělují nám čas, odbíjejí, kdy mají, svolávají ke mši, to vše 

ve dne i v noci, v létě i v zimě, dokud… dokud je nedostihne čas. Pro-

tože i ten nejlepší hodinový stroj a mechanismus odbíjení se časem 

unaví. A tak naše kostelní hodiny přestaly vlivem znečistění a možná 
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i únavou materiálu pracovat se spolehlivostí hodinám vlastní. Čímž si 

při vší své skromnosti konečně vyžádaly naši pozornost. 
 

O čestlické kostelní hodiny se stará firma L.Hainz, a to od roku 1990, 

kdy obnovila svoji činnost. A pozor, je to táž firma, která hodiny pro 

náš kostel před více než sto lety vyrobila, neboť majitelka Ing. Nesní-

dalová je přímým potomkem zakladatele firmy. Vyčištění hodin na 

věži sv. Prokopa v Čestlicích a jejich úprava na automatické natahová-

ní a elektronické řízení také byla jednou z prvních zakázek, kterou 

firma L.Hainz po roce 1990 pod původní značkou přijala. Výměnou za 

tuto službu tenkrát obec firmě stroj zapůjčila na její firemní prezentaci 

na veletrhu v Brně. 
 

 
 

Naše kostelní hodiny tedy jednoho dne přestaly bezchybně ukazovat 

čas. Nepřestaly jít, jen tak trochu… řekněme… ztratily svou přesnost. 

Jelikož opravu nebylo možné provést na místě, hodinový stroj musel 

být demontován a odvezen do dílny k důkladnému vyčištění a seřízení. 

Pro Čestlice věž kostela na čas umlkla. Při zpětné instalaci byla skříň, 

v níž je hodinový stroj umístěn, v horní části důkladněji zakrytována, 

aby nedocházelo k padání nečistot do soukolí.  
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Bohužel, happy end se nekonal, po krátkém čase došlo k menší recidi-

vě: věžní hodiny začaly opět ukazovat čas poněkud svérázně… Firma 

znovu přijela a věřme, že napodruhé už byla léčba úspěšná. Ale ruku 

na srdce, nezaslouží si hodiny na věži našeho kostela vlídnou shovíva-

vost, jakou bychom měli projevovat věcem, které nám slouží poctivě, 

věrně a dlouho?   

Ivana Nováková, zastupitelka 

(s poděkováním Z. Kyselovi za podklady a fotografie) 
 

 

 

Ohlédnutí za letním zájezdem  

Po všech pandemických lapáliích se nám konečně podařilo realizovat 

tolikrát odkládaný zájezd, byť to vyžadovalo trochu improvizace. Cí-

lem byla četná historická místa v Poohří, a to tak, aby byl program co 

nejpestřejší. První zastávkou byl Panenský Týnec, proslulý svým ni-

kdy nedostavěným gotickým klášterním chrámem – mezi sloupovím 

čnícím do nebe na každého dýchne zvláštní mystická atmosféra, ani 

není nutno věřit ezoterickým teoriím o silném energetickém poli, které 

se tu prý nachází. 
 

Poté jsme se přesunuli do městečka Cítoliby, jehož náměstí je poseté 

řadou barokních soch, mezi nimiž vynikají ty z dílny Matyáše Bernar-

da Brauna. Toto městečko bylo příkladnou barokní rezidencí Pachtů 

z Rájova, a jak se účastníci zájezdu dozvěděli, hrálo významnou roli 

v dějinách české hudby. Krásné historické město Louny nás zase ve-

dle svých památek pohostilo nejen obědem, ale též minerálním prame-

nem Luna, jehož velice specifická chuť nám zůstala na jazyku po zby-

tek dne. 
 

Gotický kostel svatého Jakuba Většího ve Slavětíně byl na rozdíl od 

toho panenskotýneckého dostavěn, a proto nám mohl ukázat svou pro-

slulou a velice bohatou středověkou výmalbu interiéru. Množství vý-

jevů na freskách by bylo možno obdivovat hodiny, nás ovšem čekal 

ještě přesun do Peruce. Peruc je známá jako místo, kde kníže Oldřich 
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natrefil na pradlenu Boženu, což připomíná jak monumentálně upra-

vená Boženina studánka, tak tisíciletý Oldřichův dub. Kromě toho Pe-

ruc návštěvníky láká na prohlídku zdejšího zámku, který byl po rekon-

strukci soukromými majiteli nově otevřen. Kolem nejslavnějšího 

českého menhiru, Zkamenělého pastýře u Klobuk, jsme pak dojeli 

na poslední zastávku na trase, do skanzenu v Třebízi (rodiště Václava 

Beneše Třebízského). Skanzen je unikátní v tom, že nejde o uměle za-

ložený shluk domů přenesených odjinud, ale provází se zde v několika 

původních objektech přímo na návsi jinak normálně obývané vesnice. 

Pokud jste s námi nebyli, každou z navštívených lokalit lze vřele do-

poručit. 
 

Doufáme také, že příští rok se již podaří realizovat zájezd do slibova-

ného Opočna, a to bez všech odkladů ve standardním předprázdnino-

vém termínu. Budeme se těšit! 

Matouš Vanča, zastupitel 

 

Nedostavěný gotický chrám sv. Jakuba Většího v Panenském Týnci 
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 Mili čtenáři, 

 

knihovna je vám od začátku září k dispozici v plném pro-

vozu a pevně věřím, že covidová situace zůstane přinej-

menším stabilizovaná a že se na podzim nezhorší. V této 

pevné víře jsem pro vás přichystala podzimní program, který zahájíme 

sousedským popovídáním v naší kavárně Union ve středu 13. říj-

na. Posezení spojíme se speciálním „dezertem“ ke kávě – opožděnou 

autogramiádou brožury Církevní památky v obci Čestlice s podpisem 

autora . Ve čtvrtek 4. listopadu bude další příležitostí k setkání  

přednáška Izrael v čase. A o vánoční naladění se nám i dětem postará 

oblíbené vyrábění vánoční hvězdičky z pravých ručně foukaných 

perliček ve středu 15. prosince. 
 

Pro jistotu sledujete aktuální informace na stránkách knihovny a obec-

ního úřadu, protože pokud budou vládou ČR vyhlášena jakákoli regu-

lační omezení, knihovna se jimi musí řídit. Ale zůstávejme v naději 

a těšme se na společná setkání. 

vaše knihovna a knihovnice Jitka 
 

 

 

Zahájení školního roku v ZŠ Čestlice 
 

Nový školní rok byl zahájen ve středu 1. září a přání nás 

všech – dětí, rodičů i učitelů – zní: Kéž tento školní rok 

(a pokud možno i všechny další) proběhne normálně! 
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Do prvního ročníku nastoupilo 20 dětí a celkový počet dětí v ZŠ Čest-

lice se tak přehoupl přes číslo 190. Žáci museli během prvních dvou 

týdnů projít testováním. Prvňáčkům pomáhali rodiče, ostatní to zvládli 

sami – měli totiž bohaté zkušenosti z předešlého školního roku. Vše 

proběhlo bez problémů, všechny naše dětí byly negativní. Nyní nás 

čeká spousta práce, ale máme naplánováno i několik podzimních mi-

moškolních akcí – pevně věříme, že je všechny zrealizujeme.  
 

Těšili jsme se do nově zrekonstruované školní jídelny. Je to pro školu 

obrovská pozitivní změna a obci za to patří velký dík. A takhle vypa-

dalo hodnocení dětí: 
 

„Jéééééé!– Páni! – Paráda! – To už nemusíme nosit velké svačiny! – A 

sláva, buchtičky s krémem!” 
 

Jak je vidět, všichni jsme se radostně zapojili do vzdělávacího procesu. 

Ať se nám daří! 

Dana Svobodová, učitelka 
 

 

Podzimní rozjezd rodinného centra Čestlík 
 

Letní prázdniny a tři turnusy příměstských táborů 

jsou již nenávratně za námi. Zato celý nový školní 

rok nás teprve čeká! Věříme, že situace bude klid-

nější a všichni budeme moci dělat to, co nás baví 

a naplňuje. 
 

V letošním školním roce jsme pro děti z MŠ a 1. třídy ZŠ připravili 

kroužek Sportovní hry a pro zájemce o hudební vzdělání kroužek 

Skupinová hra na doprovodnou akustickou kytaru pro začáteční-

ky i pokročilé. Informace ohledně zaměření kroužků, časů a cen na-

leznete na našich stránkách www.cestlik.cz. 
 

Pro všechny (převážně dospělé) kreativní duše opět připravujeme 

Tvořivé večery. Na úterý 5. října si lektorka Zuzka připravila výro-

bu podzimní dekorace z přírodnin a na úterý 23. listopadu zase 

http://www.cestlik.cz/


30 

 

 

tvoření s nádechem vánoční atmosféry. Tvořivé večery začínají 

vždy v 19 hodin v klubovně TJ Sokol Čestlice na fotbalovém hřišti.  
 

Pro rodiny s dětmi připravujeme do konce tohoto roku dvě akce – 

v neděli 31. října projde Čestlicemi Strašidelný lampiónový průvod 

a na neděli 5. prosince chystáme Putování za andělským světlem 

aneb Mikulášskou nadílku trochu jinak. Na lampiónovém průvodu 

se těšíme na všechna strašidla a strašidýlka, která se společně s námi 

vydají na cestu tmou. Užijeme si spoustu legrace a na každé strašidlo 

bude na startu čekat malý dárek. Na netradiční mikulášské nadílce si 

nejprve vyrobíme lucernu a následně se společně s anděly vydáme na 

cestu za Mikulášem a čerty. Společně si zazpíváme koledy u rozsvíce-

ného stromečku u obecního úřadu a na přihlášené děti bude čekat mi-

kulášská nadílka. Přihlášky na akci zasílejte na info@cestlik.cz.  
 

Těšíme se na setkání s vámi na kroužcích z naší nabídky, nebo na ně-

které z akcí. 

za tým RC Čestlík Kateřina Dobiášová 
 

 
 

Škola Taekwondo ITF NA-MU:  

Jsme jedna velká rodina 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Máme za sebou období, které rozhodně nebylo standardní. Nicméně 

pro Školu Taekwondo ITF NA-MU to byla velká výzva, s níž jsme se 

poprali v duchu dvou z našich zásad: vytrvalost a nezlomný duch. Po 

mailto:info@cestlik.cz
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celou dobu lockdownu jsme pořádali společné online tréninky, a aby-

chom byli více v kontaktu a nepadaly na nás chmury, zavedli jsme 

středeční večery s knížkou, kdy jsme si společné četli a povídali i o ji-

ných věcech, než je jen cvičení. V jarních měsících jsme se dokonce 

zúčastnili prvních online závodů pořádaných Českým svazem 

Taekwondo ITF. Vlastně jsme díky covidu pronikli do světa sociálních 

sítí, do tajů všemožných aplikací a technických pomůcek pro online 

vysílání a posunuli se tak zase o kus dál. 
 

 

  Online závodění v čase covidové pandemie 
 

Přesto jsme toužebně očekávali otevření 

tělocvičen, protože cvičení venku, závislé 

na rozmarech počasí a na omezeních, kte-

rá se stále měnila, bylo organizačně dost 

vyčerpávající. Ale překonali jsme to a 

v červnu jsme dokonce realizovali zkouš-

ky na technické stupně našich cvičenců, 

dětí i dospělých.  
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Na závěr června jsme uspo-

řádali hravé setkání všech 

našich členů a rodičů, spo-

jené s rozloučením se škol-

ním rokem a s návštěvou 

vodních záchranářů, kteří 

nás seznámili se svojí tech-

nikou, připomněli nám pra-

vidla první pomoci. Díky 

nim jsme si mohli vyzkoušet např. masáž srdce, nebo jsme pochopili, 

jak funguje AED (přístroj na podporu a obnovení srdeční činnosti). 

Člověk by měl znát základní postupy, jak poskytnout pomoc, nikdy 

nevíme, kdy to bude zapotřebí. Život není jen o taekwondu a taekwon-

do není jen o cvičení, ale i o životě. O prázdninách jsme se pak jako 

každý rok setkali na soustředění ve středočeských Zbraslavicích. 

Naším hostem byl i opravdový Ninja, který nás seznámil s odlišným 

pohledem na boj a se způsoby přežití bojovníků se zakrytou tváří 

v historickém Japonsku. Společné táboráky, zpívání u ohně, pečení 

buřtů, lanové centrum, pocení v tělocvičně, hry v přírodě, koupání 

v rybníce – no prostě super léto.  
 

V srpnu jsme pak mezi sebou přivítali nové držitele černých pásků 

Jáchyma, Igora a Karinku a oslavili postup dalších dvou služebně 

starších cvičenců, Mirka a Bena, na 2. Dan. 

Gratulujeme a těšíme se, až je na tréninku 

uvidíme s novým černým páskem. A aby toho 

nebylo málo, náš spolek a krásná čestlická 

sportovní hala se dostaly do televize! Podívej-

te se do archivu TV Sport5 na vysílání 

Taekwondo magazínu z 6. září, nebo jednodu-

še použijte QR kód. 😊  
 

Škola Taekwondo ITF NA-MU není jen kroužek, který funguje pouze 

určitou hodinu v týdnu, není to jen cvičení. Je to jedna velká rodina 

a spousta zábavy a dalších aktivit i mimo tělocvičnu (závody, zimní 

a letní soustředění na horách nebo u rybníka, společné kulturní akce, 

výlety, pálení čarodějnic atd.). Nevzdali jsme se ani při lockdownu – 
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stále jsme hledali cesty jak být spolu, jak si udržet dobrou náladu, udr-

žovali jsme společné aktivity, soutěže, zkoušky, ani na jeden týden 

jsme nevyklidili bojiště. A stejně tak budeme fungovat i nadále, ať se 

děje cokoliv; bez přerušení a s členskými příspěvky, na jejichž výši 

jsme již dva roky nesáhli. Ať cvičí ve skupině tři, nebo dvacet dětí, 

naším mottem zůstává: pohyb je pro všechny. 
  

A co nás ještě letos čeká? Poslední zářijovou neděli (26. 9.) proběhne 

ve sportovní hale Čestlický pohár v technických sestavách. V říjnu 

nás čeká Mistrovství ČR (mimochodem ve svých řadách máme i ně-

kolik mistryň ČR a zlatý tým děvčat v týmových sestavách). Na závěr 

roku plánujeme prodloužený víkend na horách a vpředvečer Vánoc 

zkoušky s korejským velmistrem Hwang Ho Yongem.  
 

Chcete se i Vy a Vaše děti stát součástí skvělé 

party? V Čestlicích, kde fungujeme již deset 

let, cvičíme každé úterý a čtvrtek. Naskenujte 

si mobilem QR kód a podívejte se, jak fungu-

jeme a co děláme. Více informací o naší čin-

nosti a o spolku najdete na www.na-mu.cz.  

Jan Weidlich,  

předseda spolku Škola Taekwondo ITF NA-MU, z.s. 
 

 

 

Léto s Voničkou 

 

V červenci se děti z folklorního souboru Vonička zú-

častnily letního tanečního tábora v krásné obci Kvě-

tuš v okrese Chyšky v Jižních Čechách. Zde se při-

pravovaly s muzikou Omladinka na folklorní festival 

v Hrozenkově. Ale tábor nebyl pouze o tanci. Děti si 

užívaly různé táborové aktivity, mimo jiné táborovou 

hru s tématem Harryho Pottera, únikovou hru, absolvovaly mnoho vý-

letů, jejichž cílem bylo například lezecké centrum, zoo v Táboře či zří-

cenina hradu Borotín.  

http://www.na-mu.cz/
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Folklorní festival ve Starém Hrozenkově pro-

běhl začátkem srpna. Strávili jsme zde tři dny 

a děti z Voničky o festivalu mluvily ve zprávič-

kách na ČT Déčko. 
 

Poslední akce letošního léta, které se Vonička 

zúčastnila, byly dožínky v Polabském muzeu 

v přírodě v Přerově nad Labem. Zde jsme vy-

stoupili s muzikou Kyčera a s dospělým taneč-

ním souborem Krušpánek. 

Jaroslava Vondráková,  

umělecká vedoucí DFS Vonička  

 

⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ 

 
 

 

 

 

Podzimní restart fotbalu mužů 
 
Přátelský zápas s Průhonicemi, který se konal 6. června a který jsme 

vyhráli 5:4 (i přes vlastní gól trenéra… díky hoši, že jste mě zachráni-

li!) byl nakonec posledním zápasem před letní pauzou (další soupeři 

účast na přátelácích odřekli). Do naplánované rozlučky se sezonou 

a do vítání letní pauzy jsme tedy mohli jít v dobrém rozpoložení. 
 

Nakonec se slavilo mnohonásobně víc, než jsme původně předpoklá-

dali. Nejenže v den naší rozlučky naše reprezentace na ME porazila 

Nizozemsko 2:0, ale mohli jsme opožděné oslavit také pětatřicátiny 

Mirka Doksanského a čtyřicátiny našeho kapitána Martina Richtera. 

Přání ke svému jubileu od nás obdržel i náš dlouholetý fanoušek a člen 

Sokola pan Doksanský Sr., který oslavil krásné sedmdesátiny. Přejeme 

mu do dalších let pevné zdraví! A třešničkou na dortu byla zpráva 

z FAČR, že – navzdory covidem poznamenané sezoně, kde se zprvu 
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hrálo, pak chvíli ne a pak zase ano – jsme s nejlepším koeficientem 

postoupili do vyšší soutěže, tedy do 3. třídy! Tato zpráva samozřejmě 

vyvolala obrovské nadšení a byla z našeho pohledu zcela zaslouženým 

vyvrcholením našich snah za posledních pár sezon. 
 

 
 

Abychom přípravu na nadcházející sezonu ve 3. třídě nepodcenili, po-

kračovali jsme s nedělními fotbálky i během letní pauzy. Pozvali jsme 

na ně i kluky z naší mládeže, aby si začali zvykat, jaké to jednou bude 

v Áčku . Přesvědčili nás, že jsou na tom výkonnostně skvěle, proto-

že nám starším dávali pravidelně na frak… Oficiální příprava začala 

začátkem srpna – zavedli jsme úterní běhy/kruhové tréninky a naše 

čtvrteční tréninky dostaly řád (nebyly už jen o fotbálku…). 
 

Soutěž jsme zahájili 29. srpna na domácí půdě proti týmu Březí. Nála-

da byla skvělá, kluci natěšení a přišla spousta fanoušků. Právě díky je-

jich podpoře, celkově dobrému výkonu a troše toho fotbalového štěs-

tíčka jsme zvítězili 5:3 a zahájili tak sezonu tím nejlepším možným 

způsobem. Do následujícího zápasu ve Svojeticích jsme šli s optimis-

mem a touhou navázat na úvodní vítězství, bohužel jsme si však od-

vezli porážku 3:4, a to i přes to, že jsme zahájili vedením 1:0. To jsme 

ztratili, ale pak soupeř neproměnil penaltu a v posledních minutách 

jsme se dotáhli z 1:3 na 3:3. Nakonec nás ale srazila úžasná soupeřova 

střela do šibenice... Skoro po dvou letech jsme opět pocítili soutěžní 
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porážku, a i když to mrzelo, kluky to zase nakoplo… V následujícím 

domácím zápase s týmem Babice jsme se herně zvedli a i přes plno 

neproměněných šancí jsme vyhráli 3:1. Během poločasové pauzy jsme 

připravili mále překvapení pro Pepu Vika, který oslavil své šedesátiny 

(škoda jen, že nedošlo na pomyslné „hobla“). Pepovi děkujeme za 

všechnu jeho péči o nás a o naše hřiště a přejeme mu, ať to s námi ješ-

tě dlouho vydrží. 
 

 
 

Závěrem bych chtěl všechny fanoušky pozvat na naše zápasy. Roz-

hodně se bude vždy na co koukat a nepochybně uvidíte spoustu gólů 

(snad vždy víc v síti soupeřů než v naší 😊 …). 

David Janecek, trenér A týmu mužů 
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Čestlická mládež jde opět do toho 
 

Během poctivé letní přípravy absolvovaly všechny naše mládežnické 

týmy soustředění v domácích podmínkách na čestlickém pažitu. Náplň 

tréninků byla pestrá, u nejmladších převažovalo zdokonalování tech-

nických dovedností, u těch starších jsme se zaměřovali již také na tý-

mový projev a fyzickou zdatnost. Naše nejmenší děti si soustředění 

oživily přespáním ve sportovní hale. Se staršími žáky jsme se na jednu 

noc přesunuli do nedalekého Remízku a k přespání využili myslivec-

kou chatu. O vynikající obědy pro děti se postaral restaurant Žirafa 

Family a za skvělou péči děkujeme všemu personálu. 
 

 
 

Na přelomu srpna a září se konečně opět rozběhly soutěže pod hlavič-

kou FAČR. Velkou novinkou letos je, že přípravkové kategorie své 

soutěže již nehrají turnajovým systémem, nýbrž zápasově každý 

s každým. Letos nově vznikla i soutěž pro kategorii školičky 3+0, tak-

že všechny děti budou mít možnost si vyzkoušet „ostrý“ zápas. Naše 

dosavadní výsledky jsou veskrze pozitivní, mladší a starší žáci ve 

svých soutěžích dosud neprohráli. Přípravkové týmy za svými soupeři 

vůbec nezaostávají a hrají vyrovnané zápasy. Přes září a říjen ještě bu-

deme trénovat na fotbalovém hřišti, poté se již přesuneme do sportovní 

haly a na hřiště s umělým povrchem. Jak se našim nadějím daří, to 

můžete sami posoudit na některém z domácích nebo hostujících zápa-
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sů. Nabídka je opravdu pestrá a děti budou za každou podporu rády. 

Těšíme se na vás! 

Mirek Doksanský, trenér mládeže 
 

⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ 
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POZNAMENEJTE SI 

DO KALENDÁŘE 
 
 

 

Podzimní akce v Průhonickém parku  

    a botanické zahradě  
 

 

 

Od října bude v průhonickém zámku probíhat koncertní cyklus Zá-

mecká hudební setkání. V Rytířském sále si obdivovatelé vážné hud-

by budou moci každý měsíc přijít poslechnout špičkové interprety kla-

sické hudby. Vstupenky na koncerty budou k dispozici v síti GoOut 

a na pokladně Průhonického parku. 
 

V září a říjnu si příznivci přírody a vědy nesmějí nechat ujít výstavu 

v Galerii Natura na Malém nádvoří zámku, věnovanou dlouhodobé-

mu výzkumu BÚ AV ČR v Krugerově národním parku v Jihoaf-

rické republice. Výstava pomocí fotografií z fotopastí návštěvníky 

přenese do jednoho z druhově nejbohatších míst na zemi a vysvětlí, 

jak se zkoumají vztahy mezi rostlinami, vybranými skupinami živoči-

chů a faktory prostředí, které ovlivňují tamní biodiverzitu. Vstup na 

výstavu je zahrnut v ceně vstupenky do parku. 
 

Pokud si návštěvníci budou chtít obohatit svůj zážitek z procházky po 

jedinečných scenériích parku trochou adrenalinu, mohou si zahrát no-

vou futuristickou venkovní hru Po stopách Veletrhu vědy, kterou při-

pravila Akademie věd ČR. Trasa s názvem Vzkaz z budoucnosti je 

dlouhá 3,5 km a pomocí plnění úkolů a řešení rébusů provede jednot-

livce i týmy světem vědy a výzkumu. Pro rodiny s dětmi je k dispozici 

také mobilní hra v aplikaci Skryté příběhy s názvem Nejkrásnější 

park, ve které mohou pomoci zakladateli Průhonický park budovat.  

z tiskové zprávy BÚ AV ČR 
 

 

https://eshop.hunter.games/cs/game/detail/naucena-stezka-akademie-ved-cr-trasa-c-840
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Bude podzim v našem regionu 

pestrý jako léto? 
 

Po loňské nucené pauze jsme si ve všech 24 obcích Ladova kraje moh-

li opět užívat tradiční i nové letní společenské akce. Přestože léto bylo 

poněkud deštivější, zbavili jsme se konečně pocitu izolace a věřím, že 

za určitých pravidel budeme moci kulturně a společensky žít také 

v nadcházejících podzimních měsících.  
 

Kalendář akcí – všechny akce z mikroregionu na jednom místě 

Webové stránky Ladova kraje informují o turistických a cyklistických 

trasách, o zajímavostech z našich ladovských obcí, ale nejen to, na 

hlavní stránce webu se nachází pravidelně aktualizovaný Kalendář 

akcí. Zde získáte aktuální přehled o tom, co se kde děje.  
 

 
 

Podporujeme pestrý komunitní život a záleží nám na tom, aby měli li-

dé povědomí o dění i mimo jejich vlastní obec. Je totiž škoda jezdit za 

zábavou jen do větších měst či známých míst, když se toho tolik pes-
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trého děje třeba hned ve vedlejší vesnici. Přehled o aktuálním dění 

vám může chodit přímo do vašeho e-mailu, stačí se v rubrice „Ak-

ce“ zaregistrovat k odběru novinek.  
 

Dozvíte se zde například, že do konce října můžete v říčanském mu-

zeu navštívit výstavu Jídlo napříč staletími, kde prozkoumáte spižír-

nu našich babiček. V Kalendáři akcí najdete i sportovní událost, která 

je shodou okolností součástí našeho běžeckého seriálu Pohár Ladova 

kraje. Koná se v sobotu 25. září a nese název Hrusický Dobroběh. 

Zúčastněte se!  
  

Přeji nám všem pohodový a na akce pestrý podzim, pokud možno jen 

s nejnutnějšími omezeními, neboť člověk je tvor společenský a samota 

mu neprospívá. A kdo rád relaxuje v přírodě, ať si udělá výlet do 

okolních „ladovských“ obcí a třeba si v některém z místních infocenter 

či u našich partnerů pořídí novou turistickou nálepku Ladova kraje. 

Kde je nálepka k dostání se dozvíte opět na našem webu, facebooku či 

Instagramu. 

 

Hanka Bolcková, 

 Centrum společných služeb LK 
www.laduv-kraj.cz  

facebook.com/laduvkraj  

instagram.com/laduvkraj 

 

 

 

 
 

 

 

Den otevřených dveří v ZŠ Čestlice  
 

Přijďte si prohlédnout školní jídelnu v novém! Budova základní školy, 

respektive zrekonstruovaná jídelna bude pro veřejnosti zpřístupněna 

dne 11. listopadu od 17.00 do 18.30 hod. Těšíme se na vás! 

 

http://www.laduv-kraj.cz/
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Přehled nejbližších obecních akcí  
 

 sobota 2. října.– Rozsviť Uhříněves – druhý ročník světelného fes-

tivalu (viz plakátek na str. 43) 

 úterý 5. října od 19.00 hod – Tvořivý večer: Podzimní dekorace – 

klubovna TJ Sokol Čestlice na fotbalovém hřišti, cena v závislosti 

na výrobku 150–200 Kč (pořádá RC Čestlík) 

 neděle 10. října v 15.00 hod. – Vítání občánků – OÚ 

 středa 13. října v 18.00 hod.– Sousedské povídání v kavárně Uni-

on – ve společenské místnosti OÚ (pořádá knihovna) 

 neděle 31. října – sraz v 16.00 hod. u OÚ – Strašidelný lampióno-

vý průvod – vstupné 50 Kč/dítě, lampiony s sebou (pořádá RC 

Čestlík) 

 čtvrtek 4. listopadu v 18.00 hod – přednáška Izrael v čase – ve 

společenském sále OÚ (pořádá knihovna) 

 čtvrtek 11. listopadu od 17.00 do 18.30 hod. – Den otevřených 

dveří – prohlídka rekonstruované jídelny v ZŠ 

 úterý 23. listopadu od 19.00 hod. – Tvořivý večer: Vánoční deko-

race – klubovna TJ Sokol Čestlice na fotbalovém hřišti, cena 

v závislosti na výrobku 150–200 Kč (pořádá RC Čestlík) 

 neděle 28. listopadu (čas bude upřesněn ve vánočním čísle Občas-

níku) – Slavnostní zahájení adventu s provedením Čestlické vá-

noční hry, rozsvícením stromku a překvapením – altán u OÚ 

 neděle 5. prosince v 15.30 hod. – Putování za andělským světlem 

aneb Setkání s Mikulášem trochu jinak – začátek na terase kabin; 

50 Kč/dítě, přihlášení na info@cestlik.cz (pořádá RC Čestlík) 

 neděle 12. prosince v 16.30 hod. – Adventní koncert – Felix Slo-

váček Jr. (saxofon, klarinet), Slava Grochovskij (klavír), Pavlína 

Senič (zpěv) – kostel sv. Prokopa 

 středa 15. prosince v 17.30 hod. – Vánoční tvoření pro rodiče 

s dětmi – výroba vánočních hvězdiček – 80 Kč/materiál, přihlášky 

knihovna@cestlice-obec.cz 

 čtvrtek 16. prosince od 17.00 hod – předvánoční setkání seniorů 

v restauraci Čestlická vejmrda 

 neděle 19. prosince od 16.30 hod. – Punčové setkání u vánočního 

stromu 

mailto:info@cestlik.cz
mailto:knihovna@cestlice-obec.cz
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 
 

 

 
 
 

 

Pozor na krádeže! 
 

Dne 14. září v ranních hodinách došlo k vloupání do dvou garáží 

v severní části obce a k pokusu o násilný vstup do dalších nemovitostí. 

Policie ČR již případy řeší a byla o nich informována i Obecní policie 

Průhonice. Žádáme občany, aby sledovali své okolí, a pokud zazna-

menají osoby, které se chovají podezřele, oznámili věc Policii ČR ne-

bo Obecní policii Průhonice na tel. 721 356 420. 

 
 

 
 

 

Upozornění FÚ pro Středočeský kraj 
 

Od 1. 1. 2020 se mění některé zákony v oblasti daní v souvislosti se 

zvyšováním příjmů veřejných rozpočtů. Mimo jiné došlo k novelizaci 

zákona č. 338/1992 Sb., o dani z nemovitých věcí, konkrétně uplat-

nění osvobození od daně dle § 4 odst. 1 písm. k) zákona o dani z ne-

movitých věcí (týká se remízků, hájů, větrolamů, mezí a pozemků 

ostatních ploch, které nelze žádným způsobem využívat). Po přechod-

nou dobu (zdaňovací období roku 2020 a 2021) bylo možné uplatnit 

osvobození podle původního znění zákona, od zdaňovacího období ro-

ku 2022 lze uplatnit osvobození od daně pouze podle novelizace záko-

na s platností od 1. 1. 2020. (Informace FÚ v plném znění je vyvěšena 

na webových stránkách obce.) 
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Užitečné informace 
 
 

 Kontejnery na velkoobjemový odpad budou přistaveny na technic-

kém dvoře u obecního úřadu – otevřeno v pátek 15. října od 13-17 

hod. a v sobotu 16. října 9–17 hod. Žádná stavební suť ani staveb-

ní materiál do kontejneru nepatří! 

 Mobilní svoz nebezpečného odpadu proběhne v sobotu 16. 10. 

v obvyklých časech: na návsi 11.00–11.30 hod. a u hřbitova 

v 11.30–12.00 hod.  

 Pravidelný svoz bioodpadu probíhá v obvyklém 14denním cyklu 

(každou středu v lichém týdnu) do konce listopadu (bude upřesně-

no). K dispozici je velký kontejner na bioodpad na technickém 

dvoře obecního úřadu – větší množství (autem) jen v provozní 

době OÚ.  

 Od 1. listopadu dochází ke změně otvírací doby hřbitova v zimním 

režimu, tj. denně od 9 do 17 hod.  

 

                                  
 

 Registrace do systému zpráv SMS (zasílání aktuálních informací 

OÚ – dopravní výluky, výpadky elektřiny, ztráty a nálezy, ozna-

mování a připomínání obecních akcí atd.) je možná na obecním 

úřadě kdykoli v úředních hodinách.  

 Seniorské obálky (tzv. kartičky na ledničku) si mohou senioři (či 

jejich příbuzní) zdarma vyzvednout v úředních hodinách na OÚ. 

 Elektronický katalog poskytovatelů sociálních a návazných služeb 

na Říčansku naleznete na webových stránkách obce www.cestlice-

obec.cz v sekci SOCIÁLNÍ SLUŽBY. 

 Na OÚ je možnost zakoupení publikace Čestlice v dějinách i v sou-

časnosti (200 Kč) a triček s logem obce (150 Kč).   

 Všechna čísla Čestlického občasníku naleznete v elektronické po-

době na webových stránkách obce v sekci VOLNÝ ČAS.  
 

 

 
 

http://www.cestlice-obec.cz/
http://www.cestlice-obec.cz/
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ZDRAVOTNICKÉ STŘEDISKO ČESTLICE, PITKOVICKÁ 17 
  

Ordinace praktického lékaře: 
 

lékařka: MUDr. Eva Hošková   tel 605 851 261 
                                                     e-mail: ordinace.cestlice@seznam.cz 

                             www.mudrhoskova.cz  

Ordinační hodiny:  
pondělí 08:00–13:00           úterý     12:00–18:00 

středa    08:00–13:00                     čtvrtek  12:00–17:00  
pátek     08:00–12:00 
 

Ordinace dentální hygieny: 
 

dentální hygienička: Ing. Jana Červenková, DiS.   tel. 601 525 309 

                                                    e-mail: ordinace@pruhonicedent.cz 

                                www.pruhonicedent.cz 

Ordinační hodiny:  
středa   08:00–14:00                      čtvrtek  13:00–19:00 

pátek    08:00–14:00 
 

♣ Do doby otevření zubní ordinace v Čestlicích (zatím není zájemce)        

   lze po dohodě s MDDr. Kýrem využívat zubní ordinaci (včetně  

   ošetření dětí) v Průhonicích, Květnové nám. 7, tel. 267 750 705,  

   www.pruhonicedent.cz. 
 

Doplňkové služby, 1. patro:  
 

♣ péče o tělo – kosmetický salon, výživové poradenství, poradna ki-   

   neziologie a Bachovy esence, poradna životního stylu a pořádání  

   kurzů – Veronika Ďörďová; na objednání – tel. 608 889 253,  

   e-mail: veronika-vizaz@seznam.cz 
 

♣ čínská medicína (diagnostika, stimulace akupunkturních bodů, fy-   

  toterapie, baňkování, moxování, dietetika) –  Ing. Martina Hezká;  

  na objednání – tel. 607 688 332, e-mail: martina.hezka@centrum.cz,  

  www.tcmvpraze.cz 

http://www.pruhonicedent.cz/
http://www.pruhonicedent.cz/
mailto:veronika-vizaz@seznam.cz
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Volby do Poslanecké sněmovny  

Parlamentu ČR 2021 
 
Volby se konají 8. října (pátek od 14.00 do 22.00) a 9. října (sobota 

od 8.00 do 14.00). Jde o hodně a každý hlas je důležitý! 

 

 
 
                    

 

Adresa obecního úřadu               
Pitkovická 290          administrativa: Martina Záhoříková 

251 01 Čestlice         účetní: Jana Nováková 

         

Tel.: 272 680 707        e-mail: obec@cestlice–obec.cz 

Fax: 272 680 909        www.cestlice–obec.cz 

datová schránka: rmtbzat              účet č. 10324201/0100 
 

Úřední hodiny OÚ                       Knihovna: středa 14–18 

pondělí 8– 12 a 13–17             knihovna@cestlice-obec.cz 

středa   8– 12 a 13–18                    http://knihovnacestlice.webk.cz/ 

zastupitelé        17–18   

(po předchozí dohodě)       Hřbitov  

                                                        01.04.až 31.10.– otevřeno 8–20 

                                                        01.11.až 31.03.– otevřeno 9–17 
 

hlídka Obecní policie Průhonice – tísňová linka tel. 721 356 420 

 

Vydavatel: obec Čestlice, Pitkovická 290, 251 01 Čestlice, IČ: 00240125 

Redakční zpracování a příprava k tisku: Mgr. Ivana Nováková  

Příspěvky: novakova.ivana@cestlice-obec.cz, tel. 602 657 983 

Tisk: A. R. Garamond s. r. o., Belnická 758, 252 42 Jesenice 

Čestlický občasník vychází v nákladu 340 ks pod registračním číslem MK ČE 

19867. V souvislosti s nařízením EU 2016/679 (GDPR) upozorňujeme, že 

v místě obecních akcí probíhá fotografování pro účely prezentace a archivace. 
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